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Protokół nr XXXII/2013 
z XXXII Sesji VI kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 

która odbyła się dnia 11 czerwca 2013 r. 
 
W XXXII Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: wójt gminy- Magdalena 
Kołodziejczak, z-ca wójta Andrzej Bożyk, sekretarz gminy – Małgorzata Grzegorczyk, 
skarbnik gminy - Mirosława Lica oraz radca prawny - Robert Dargiewicz. 
 
I. SPRAWY REGULAMINOWE 
 
1. Otwarcie Sesji. 
Otwarcia XXXII Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski.  
 
2. Stwierdzenie Quorum.  
Przewodniczący obrad sprawdził listę obecności radnych stwierdzając quorum; 
ustawowy skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 15 radnych. Listę obecności 
podpisało  13 radnych.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Czy ktoś z Państwa radnych ma 
uwagi do porządku obrad?  
Kto jest za przyjęciem porządku obrad? 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, za przyjęciem porządku obrad XXXII sesji 
Rady Gminy głosowało 13 radnych.   
 
4. Przyjęcie protokołów z XXIX, XXX i XXXI Sesji Rady Gminy. 
Jeżeli nie będę widział i słyszał uwag do protokołów, stwierdzę, że protokóły z XXIX, 
XXX i XXXI Sesji zostały przyjęte. Czy ktoś z państwa chce wnieść uwagi do 
protokółów? Jeżeli nie, to stwierdzam, że Protokóły z XXIX, XXX i XXXI Sesji Rady 
Gminy zostały przyjęte bez uwag.   
 
II. Wręczenie nagrody za wybitne osiągnięcia sportowe.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak oraz Przewodniczący Rady Gminy Marek 
Kowalski wręczyli stypendium Dajanie Bołoz zam. w Straszynie za wybitne 
osiągnięcia sportowe w dyscyplinie sportu - judo. 
 
III.   Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminy Pruszcz 
Gdański za rok   2012 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 
Pruszcz Gdański za rok 2012:  
 
a) przedstawienie przez Wójta Gminy Pruszcz Gdański – Magdalenę 
Kołodziejczak sprawozdania finansowego Gminy Pruszcz Gdański za rok 2012 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Pruszcz Gdański za rok 
2012 oraz informacji o stanie mienia komunalnego. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak przedstawiła sprawozdanie finansowe Gminy 
Pruszcz Gdański za rok 2012 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 
Pruszcz Gdański za rok 2012 oraz informację o stanie mienia komunalnego, które 
stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
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Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – podsumowując realizację budżetu gminy 
chcę powiedzieć, że uzyskaliśmy cały szereg oszczędności. Deficyt, który 
zakładaliśmy na początku 2012 roku dotknął nas na poziomie 60 % klarowanego 
deficytu. Sytuacja finansowa naszej gminy jest bardzo dobra, inwestycje realizowane 
są z dość dużym rozmachem, aczkolwiek pewnie dla mieszkańców wciąż istnieje 
jeszcze pewien niedosyt. Tak duży budżet realizujemy przy stosunkowo niewielkiej 
ilości zatrudnionych urzędników. Nie jesteśmy gminą, która mogłaby się szczycić 
jakimś ogromnym wzrostem zatrudnienia. Z tego miejsca chciałabym podziękować 
wszystkim urzędnikom, którzy przyczynili się do tak sprawnej realizacji tego budżetu: 
panu wójtowi, pani skarbnik, pani sekretarz, wszystkim pracownikom, państwu 
radnym i sołtysom za współpracę i proszę o przyjęcie sprawozdania za rok 2012.  
 
b) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku  o 
sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 2012 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tadeusz Bednarczyk odczytał Opinię Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Gdańsku o sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 2012, 
która stanowi zał. Nr 3 do niniejszego protokołu ( Uchwała Nr 082/g256/R/II/13 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 29 
kwietnia 2013r. ) 
 
c) Rozpatrzenie przez Radę Gminy Pruszcz Gdański sprawozdania 
finansowego Gminy Pruszcz Gdański za rok 2012 wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu Gminy Pruszcz Gdański za rok 2012, dyskusja 
Nie zabrano głosu.   
 
d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia  sprawozdania finansowego 
Gminy Pruszcz Gdański za rok 2012 oraz sprawozdania z wykonania budżetu 
Gminy Pruszcz Gdański za rok 2012 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski odczytał projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem przedstawionego projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXII/36/2013 z dnia 
11 czerwca 2013 r.  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 
Pruszcz Gdański  za rok 2012 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 
Pruszcz Gdański za rok 2012.  
 
III. ABSOLUTORIUM DLA WÓJTA GMINY PRUSZCZ GDAŃSKI  MAGDALENY 
KOŁODZIEJCZAK ZA ROK 2012. 
a) Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pruszcz Gdański w 
sprawie  udzielenia Wójtowi Gminy Pruszcz Gdański absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu Gminy Pruszcz Gdański w 2012r. 
Członek Komisji Rewizyjnej Aneta Kaszubowska - Rogiel odczytała wniosek  Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Pruszcz Gdański w sprawie  udzielenia Wójtowi Gminy 
Pruszcz Gdański absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Pruszcz Gdański w 
2012r., który stanowi zał. nr 4 do niniejszego protokołu.  
b) Przedstawienie opinii  Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku  o 
wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pruszcz Gdański.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Maciej Wysocki odczytał  opinię o wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pruszcz Gdański, która stanowi zał. nr 5 do 
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niniejszego protokołu ( uchwała Nr 097/g256/A/II/13 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 21 maja 2013 roku ). 
c) Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Pruszcz Gdański 
za rok 2012. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski odczytał projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXII/37/2013 z 
dnia 11 czerwca 2013 r.  w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Pruszcz 
Gdański za rok 2012. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – chciałabym bardzo serdecznie państwu 
podziękować i jeszcze raz powiem, że patrzymy z ogromnym wzruszeniem i dumą 
jak nasza gmina się rozwija.  Zawsze powtarzam, że zgoda buduje, a niezgoda 
rujnuje. Dzięki temu, że tak wspaniale współpracuje się z pracownikami, państwem 
sołtysami i radnymi wszystko tak dobrze nam się układa. Czasami mamy różne 
zdania na dany temat, ale różnica zdań i konstruktywna dyskusja zawsze buduje, bo 
pomaga wypracować lepsze rozwiązania. Wszystkim nam chodzi o to, żeby nasza 
gmina była takim jasnym punktem na mapie i tak długo, jak długo tu będę pracowała 
będę do tego dążyła, jednocześnie prosząc państwa o wsparcie, a i czasami słowa 
krytyki, bo to motywuje i proszę mi wierzyć, że to absolutorium udzielone 
jednogłośnie, bardzo mnie motywuje. Jeszcze raz wszystkim dziękuję.  
 
V. Sprawozdanie Wójta o pracach w okresie międzysesyjnym. 
Wójt Gminy Magdalena Kołodziejczak przedstawiła sprawozdanie, które stanowi zał. 
nr 6 do niniejszego protokołu.  
 
VI. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 
okresie międzysesyjnym. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- 19 kwietnia brałem udział w 
spotkaniu pokoleń, które odbyło się w OKSiR w Cieplewie. Było to spotkanie z 
osobami, które ukończyły 90 lat. Obecnych było 13 osób, a na terenie gminy jest ich 
68.  
20 kwietnia brałem udział w biegu doliną rzeki Motławy. W tym roku w biegu 
uczestniczyło 147 osób, co świadczy, że impreza staje się coraz bardziej popularna.  
27 kwietnia brałem udział w gali na rozstrzygnięcie plebiscytu pn. Kobieta Roku 
2012. Kapituła plebiscytu przyznała ten tytuł 12 laureatkom, w tym pani Wójt 
Magdalenie Kołodziejczak. Jeszcze raz serdecznie gratuluję.  
3 maja odbył się turniej z okazji uchwalenia Konstytucji 3 maja o puchar 
Przewodniczącego Rady Gminy, gdzie po raz trzeci z kolei pierwsze miejsce zajęła 
drużyna ze Świńcza.  Kolejne miejsca to Wiślinka i Rokitnica. W imprezie brały udział 
niestety tylko trzy drużyny, mamy nadzieję, że w przyszłym roku będzie lepiej.  
14 maj – Walne Zgromadzenie spółki Czarna Łacha.  
15 maj – wspólne posiedzenie z Komisją Sportu Miasta Gdańska w sprawie budowy 
Narodowego Centrum Sportu Motorowych i Rekreacji.  
17 maja wpłynęła informacja  z Prokuratury Rejonowej w Pruszczu Gdańskim w 
sprawie umorzenia śledztwa w sprawie niedopełnienia obowiązków oraz 
przekroczenia uprawnień przez panią Wójt. W środkach masowego przekazu 
pojawiały się informacje, że zostało zgłoszone doniesienie do Prokuratury przez 
mieszkańców naszej gminy o możliwości popełnienia przestępstwa i Prokuratura po 
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analizie, wystąpiła ze stanowiskiem, że nie ma podstaw do stwierdzenia w/w 
zarzutów i sprawa została umorzona.  
22 maj – zaczęła się delegacja na opolszczyznę w której brali udział wójtowie oraz 
grupa radnych i pracowników urzędu z naszej gminy oraz dwóch innych. Braliśmy 
udział w objeździe po województwie opolskim, szczególnie po terenie gminy 
Gogolino, mieliśmy okazję zapoznać się z aktywnością mieszkańców, w 
szczególności w pozyskiwaniu środków zewnętrznych.  
6 czerwca odbył się VI Ogólnopolski Zlot Szkół im. Romualda Traugutta w 
Wojanowie. Szkoła w Wojanowie bardzo pozytywnie się zaprezentowała. Szkoła ta 
również zajęła I miejsce w przeglądzie teatrów amatorskich województwa 
pomorskiego.  
Chciałbym również poinformować, co ma zresztą odniesienie w korekcie budżetu, że 
gminie została przyznana dotacja w wysokości  2 237 000 zł na budowę mostu w 
Krępcu. Jest to około 80 % dofinansowania tej inwestycji ze środków zewnętrznych i 
chciałbym tutaj szczególnie podkreślić duże zaangażowanie pani Wójt, bo wiadomo, 
że nasza gmina nie należy do najuboższych, że te wskaźniki, że chcemy się ubiegać 
o środki zewnętrzne, nie są dla nas zbyt sprzyjające, bo wykazujemy taki, a nie inny 
dochód. Stąd też wielkie słowa uznania, że udało się to pani Wójt zrobić.  
Myślę, że w przyszłości można by pomyśleć o ogłoszeniu konkursu na nazwę tego 
mostu, bo będzie to taka sztandarowa inwestycja w naszej gminie.  
 
VII. Interpelacje i zapytania radnych.  

Pan Jerzy Mik – jak słyszeliśmy zakończył się już przetarg na wywóz śmieci. Z tego 
co wiemy kwota za jaką firma, która wygrała przetarg, będzie śmieci wywoziła, jest 
niższa niż zakładaliśmy. Stąd prośba, żeby może wprowadzić uchwałę dotyczącą 
odpłatności i uwzględnić w niej postulaty z różnych zebrań wiejskich, które się 
odbywały, w szczególności dotyczące obciążenia tą opłatą rodzin osób, które 
zamieszkują na metrażach najwyższych, a jednocześnie mieszkają w nich jedna lub 
dwie osoby. One już ponoszą wyższe koszty, płacąc podatek od nieruchomości w 
maksymalnej wysokości, więc nie ma powodu, żeby dodatkowo je obciążać, tym 
bardziej, że mamy prawdopodobnie oszczędności, wynikające z rozstrzygnięcia 
przetargu. Z tego co wiem, to sporo samorządów dokonywało zmian w ostatnim 
okresie. Myślę, że społeczeństwo też oczekuje, żebyśmy tak się zachowali, tym 
bardziej, że jesteśmy jednym z nielicznych samorządów, które przyjęły metodę 
powierzchniową.  

Pan Zbigniew Demczuk – chciałbym powrócić do kwestii związanej z budową w 
Przejazdowie mobilnej wytwórni mas bitumicznych. My, jako mieszkańcy 
Przejazdowa mamy sporo inwestycji poniekąd uciążliwych. Miała być oczyszczalnia 
nowoczesna, gdzie nie miały być odczuwane żadne nieprzyjemne zapachy. 
Chciałbym się powołać na uchwałę, która została podjęta w 2005 roku, gdzie jest tam 
określone jasno w § 42, że elementy które mają być używane do ogrzewania 
pomieszczeń i w ogóle spalania w naszym rejonie, to są elementy ekologiczne czyli 
gaz i olej opałowy. Mieszkańcy, którzy się starają o budowę nowych budynków z góry 
otrzymują takie warunki do spełnienia. Dziwię się, że ten warunek nie został 
zaznaczony jak ta wytwórnia starała się o tą lokalizację, tym bardziej, że oni będą 
używać do palenia brył węglowych. To jest całkiem inny środek niż ten który został 
uchwalony przez Radę Gminy w 2005. W tej chwili droga prowadząca do Rafinerii 
straciła rangę drogi wojewódzkiej i jest drogą gminną, stąd inwestor też nie będzie 
musiał szanować tej drogi tak jakby była ona drogą wojewódzką. Masa tych 



 5 

samochodów, która będzie się przetaczała przez Przejazdowo będzie dość duża. 
Miasto Gdańsk wydaliło swoją wytwórnię mas bitumicznych z rejonu Westerplatte. 
Każdy się tego pozbywa. Tym panom, którzy kupili ziemię nie zależy na 
Przejazdowie, tylko na pieniądzach. To jest najgorsze, że bierze się pod uwagę 
określone interesy prywatnych osób, a nie bierze się pod uwagę mieszkańców 
Przejazdowa. W tym momencie również na wartości traci lokalizacja Przejazdowa, 
czyli wszystkie działki i zabudowy. Dlatego chciałbym, żeby jak będzie wydawana 
zgoda na lokalizację, żeby ten punkt o spalaniu zaznaczyć. My jako mieszkańcy 
mamy dość już tych różnych nieprzyjemnych zapachów, tym bardziej, że miasto 
Gdańsk planuje budowę elektrowni gazowej w rejonie oczyszczalni wschód. Jest to 
oczywiście na ich terenie, ale oddziaływanie jest również na wszystkie miejscowości 
w pobliżu. Będzie budowana teraz obwodnica kaszubska, a przy sytuacji takiej, że 
mamy obwodnicę południową Gdańska, to teraz dowóz mas bitumicznych w okolice 
Chwaszczyna to jest bardzo mały koszt. Z tamtego rejonu będzie sprowadzany 
kamień do wytwórni mas, a potem będzie wywożona masa.  
Druga sprawa, to chciałbym się dowiedzieć jak teraz będzie wyglądało obkaszanie tej 
drogi gminnej, która została przejęta od GDDKiA. Droga wojewódzka była obkaszana 
nie tylko przy samej krawędzi rowu, ale razem z rowami. W tej chwili przyjechała 
ekipa, która skosiła pobieżnie teren, ale bez rowów.  
Trzecia rzecz to sprawa ogrzewania gazowego w szkole – jak przebiegają prace w 
tym temacie? 
Pan Maciej Wysocki – sprawa wycinki krzaków przy drodze wojewódzkiej. 
Dojeżdżając do kanału Czarnej Łachy, po jednej i drugiej stronie krzaki są tak 
wysokie, że utrudniają widoczność. Proszę, żeby skierować do WZD pismo, żeby to 
wykonali.  
Druga sprawa to przystanek w Dziewięciu Włókach – co zrobić, żeby powstał tam 
przystanek na żądanie? Ludzie się skarżą, w szczególności ci, którzy jadą z 
Pruszcza, proszą żeby zatrzymać się w Dziewięciu Włókach, ale autobus nie chce i 
wiezie ich do Przejazdowa. Proszę więc, żeby zainterweniować w tej sprawie.  
Trzecia sprawa – ul. Jesionowa w Dziewięciu Włókach. Wczoraj przedstawiłem taką 
propozycję, żeby z drugiej strony jesionów nasypać trochę gruzu i utwardzić ten 
teren. Okazuje się, że jest to możliwe, bo jest on już wykupiony na rzecz tej drogi.  
Ostatnia rzecz- koszenie, w szczególności przy wyjazdach z posesji i innych na drogi 
wojewódzkie. Wczoraj rozmawialiśmy na ten temat, jak wynagrodzić mieszkańca, 
który będzie się angażował, nie czekając na to, aż przyjdzie ekipa i wykosi ten teren. 
Ludzie mogą to zrobić, ale też należałoby w jakiś sposób ich wynagrodzić, bo jak 
wiemy dziś czyny społeczne nie są za bardzo modne. Nie chodzi też o to, żeby za 
każdym razem płacić, tylko np. dla najbardziej zaangażowanych w przeciągu całego 
roku, wynagrodzić ich np. zwrotem za paliwo.  
Pani Adriana Kubska – pan Wysocki mówi, że czyny społeczne są niemodne, ja 
mam natomiast inne zdanie. Na terenie każdej wsi znajdzie się grupa mieszkańców, 
którzy chcą coś zrobić. Czasem nie trzeba ich głęboko szukać, żeby  razem wspólną 
pracą coś osiągnąć. Do tego niekiedy są potrzebne nawet nieduże środki pieniężne. 
Oczywiście ja będę cały czas mówiła o inwestycji w zieleń, które uważam są 
niedostateczne i bardzo przypadkowe na terenie naszej gminy. Chciałabym, żeby 
takie grupy aktywnych mieszkańców odrobinę wspomóc. Zwracam się również do 
sołtysów, których uważam za podstawowych inicjatorów wzmagania aktywności 
mieszkańców. Są państwo genialni wielokrotnie, ale nie każdy może być tak dobry 
jak co niektórzy. Są sytuacje, że praca lub inne zobowiązania nie pozwalają sołtysom 
na aktywność. Chciałabym, żeby może w związku z tym wspólnie wypracować 
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standardy pracy sołtysa. Bardzo ułatwiłoby to funkcjonowanie w miejscowościach, 
gdzie sołtys aktywny być nie może.  
Jeszcze raz proszę, żeby przeznaczyć choćby niewielkie środki, żeby wspomóc 
aktywnych mieszkańców np. poprzez inwestycję w zieleń. Nasza gmina coraz 
bardziej pięknieje, ale w mojej ocenie w nie dość szybkim tempie. Może 
doświadczenia z opolskiego wyjazdu do czegoś państwa zainspirują.  
Druga rzecz to sprawa Wydziału Komunikacji w Starostwie Powiatowym. Miałam 
nieprzyjemność  po kilku latach tam się pojawić i straciłam właściwie dwa dni. W 
pierwszy dzień okazało się, że nie załapię się nawet na przyjęcie, bo nie ma już 
wolnych numerów. W drugi dzień pojechałam o 7.30 po to, żeby odstać godzinę do 
otwarcia wydziału, otrzymałam numerek i zostałam przyjęta do stanowiska o 11.30. 
Mam pytanie: co można z tym zrobić? Tam konieczne jest wprowadzenie zmian. Nie 
dziwą mnie komentarze w kolejce innych interesantów, którzy mówią, że to nie jest 
Starostwo Powiatowe tylko „dziadostwo powiatowe”. Proszę o wstawienie się w tej 
sprawie, bo z urzędu korzystają także mieszkańcy naszej gminy.  
Pan Tadeusz Bednarczyk – chciałbym się dowiedzieć czy są już jakieś uzgodnienia 
po rozmowach z PKP?  
Pan Adam Szpała – chciałabym kontynuować to co powiedziała pani Kubska, a 
mianowicie jest fajna inicjatywa mieszkańców osiedla Modrego w Straszynie, gdzie 
okosili oni rondo i prosiliby o wsparcie w postaci roślin, które można byłoby zasadzić.  
Pan Przewodniczący Rady Marek Kowalski – chciałbym dowiedzieć się jak daleko 
rozwinięta jest sprawa naprawienia ulic w miejscowości Wojanowo po 
przeprowadzonej inwestycji? Chodzi głównie o ulicę Nad Potokiem, bo ona została 
uszkodzona w trakcie inwestycji przebudowy tego stawu.  
Druga rzecz – co prawda wyszła już pani radna powiatowa, a chodzi mi o ul. Ukośną 
w Rekcinie. Jest to krótki odcinek ulicy asfaltowej na końcu miejscowości, tam 
mieszka kilka rodzin, a na zakończeniu tej drogi funkcjonuje skup złomu, gdzie 
przewożą oni dużymi samochodami ciężkie ładunki  i w związku z tym ta droga jest 
bardzo mocno niszczona. Jest to droga powiatowa, natomiast korzystają z niej 
głównie nasi mieszkańcy. Prośba, żeby przekazać tę informację do Starostwa, żeby 
sprawdzili stan i korzystanie bieżące z tej drogi.  
Ostatnia rzecz to ponowna prośba do komendanta, aby spróbować na czas wakacji 
przeorganizować funkcjonowanie Straży Gminnej, żeby w weekendy strażnicy 
pracowali. Być może zabrać można by dzień pracy z powszednich dni tygodnia i 
rozłożyć to na weekend, bo właśnie wtedy jest największa potrzeba, żeby byli oni 
dostępni.  
 
VIII. Sprawy sołeckie. 

1. Zapytania i wnioski Stowarzyszenia Sołtysów Gminy Pruszcz Gdański.  
Nie zgłoszono.  

2. Zapytania i wnioski sołeckie. 
Pani Jadwiga Burdziuk – przyłączam się do wniosku pana Przewodniczącego o to, 
żeby Straż Gminna pracowała w weekendy. Ostatnio miałam bardzo przykrą 
sytuację, właśnie na terenie Jagatowa, gdzie młodzi panowie zrobili bardzo 
nieprzyjemną sytuację na placu zabaw i niestety ani Straż Gminna ani Policja nie 
były mi w stanie pomóc. Pojechałam tam sama, ale co ja mogę zrobić z taką ilością 
młodych ludzi? Pozostało tylko zdenerwowanie. Dzwoniłam na Policję i przez pół 
godziny słyszałam tylko komunikat: pogotowie Policji, proszę czekać. Także nie 
sposób było gdziekolwiek prosić o pomoc. Dlatego bardzo proszę, żeby Straż 
Gminna pracowała w weekendy, szczególnie późnym wieczorem.  
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Pan Janusz Sampolski – wiele tematów staram się na bieżąco rozwiązywać z 
panem komendantem. Muszę też podziękować strażnikom za pomoc, bo przyjąłem 
taką zasadę, że jest problem, dzwonię i jest on na bieżąco rozwiązywany. Uważam, 
że taki system świetnie zdaje egzamin.  
Jest temat o którym chciałem powiedzieć jednak na sesji z uwagi na jego duże 
znaczenie, a mowa tu o wytwórni bas bitumicznych w Przejazdowie. Został 
opracowany drugi raport, dotyczący uciążliwości hałasu oraz opinia do raportu 
zanieczyszczenia powietrza przy produkcji masy asfaltowej w Przejazdowie. 
Zapoznałem się z tymi dokumentami, po czym sporządziłem w tej kwestii pismo. 
Strona w postępowaniu to potwierdziła, po czym je złożyliśmy. Czy pani Wójt będzie 
wydawała opinię w tej sprawie czy to będzie przygotowywała jakaś Komisja Rady? 
Jeśli byłaby taka możliwość, to chciałbym uczestniczyć w dyskusji, bo to jest temat 
bardzo złożony. Faktycznie uchwała Rady Gminy zakazuje takich działań, a raport 
mówi wyraźnie, że podstawowym surowcem będzie bryła węglowa. Jest tych 
szczegółów bardzo dużo, a zależy nam na tym, żeby taka inwestycja nie pojawiła się 
w Przejazdowie. Zdajemy sobie sprawę, że taki zakład będzie również formą 
„straszaka” dla innych inwestorów. Więc zarówno my  byśmy stracili na tej inwestycji 
jako mieszkańcy, jak i gmina. Proszę więc, żeby jeszcze raz na spokojnie podejść do 
tego tematu i wziąć moją osobę do dyspozycji przy dyskusji.  
Pani Danuta Kraszewska – członek Rady Sołeckiej Straszyna – pierwsze zapytanie 
dotyczy budowy drogi przy sklepie Lidl – po ułożeniu krawężników można 
wnioskować, że chodnik przy rogu ul. Pocztowej będzie ułożony metodą schodkową 
– czy tak będzie w rzeczywistości? Jeżeli tak, to byłoby to bardzo niewygodne i czy 
można byłoby chociaż po jednej stronie ułożyć to metodą tradycyjną?  
Druga sprawa dotyczy koszeń przy jezdni – ile razy w roku będą one wykonywane i 
kiedy nastąpi pierwsze koszenie oraz jak będzie wyglądało okaszanie ul. 
Starogardzkiej?  
Pan Zdzisław Czerwiński – teraz w temacie koszeń przetarg wygrała inna firma. 
Wcześniej przez trzy lata robił to ktoś inny, kto znał dobrze drogi, zakręty, łuki itd. W 
piątek u nas kosili nowi panowie, do dziś już się więcej nie pokazali. Czy pan Jaruga 
kontroluje tych ludzi? Bo nie wystarczy dać im papierek i mapę. To trzeba sprawdzać 
czy jest wykoszone tyle ile w umowie. U nas na tyle kilometrów jest jedna osoba do 
koszenia, więc nie wiem ile ona czasu będzie to robiła. Cały czas wykłaszają się 
chwasty i nasiona idą już w ziemię. Trzeba kosić w momencie kiedy kwiat jest 
zielony.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – na spotkaniu z sołtysami bardzo dokładnie 
wytłumaczyliśmy co się w tym roku wydarzyło i jakie są zmiany w ustawie o 
zamówieniach publicznych i z czego to wynika. Proszę więc jeszcze raz, żeby jak są 
spotkania z sołtysami i państwo sołtysi nie mogą w nich uczestniczyć to prosimy o 
przysłanie kogoś z Rady Sołeckiej, bo my wtedy powtarzamy kilka razy te same 
rzeczy, ale oczywiście odpowiemy na to zapytanie.  
Pan Zdzisław Czerwiński – generalnie chodzi o to, że jeżeli wydajemy pieniądze to 
musimy wiedzieć na co. Trzeba robić kontrolę, a nie przychodzić po fakcie z pismem. 
Teraz ja nie potwierdzę tej pracy, która została rozpoczęta w piątek.  
Druga rzecz to śmietnik w Rekcinie, który już nie jest tylko złomowiskiem, a 
„szczurowiskiem”. Dodatkowo zrobił się tam jeszcze „bar pod chmurką”.  
Pan Tadeusz Jałoszyński – mam pytanie w sprawie drugiego etapu budowy drogi 
osiedlowej oraz co się dzieje w sprawie z osobą, która „blokowała rurociąg”?  
Pani Bernadeta Grzenia – bardzo cieszymy się z wiadomości o dofinansowaniu do 
inwestycji mostu. Chciałabym w imieniu mieszkańców i własnym serdecznie 
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podziękować za zaangażowanie pani Wójt w zdobycie tych środków i poświęcanie na 
to swojego prywatnego czasu. My czekamy w takim razie na most, mając nadzieję, 
że uda się to zrobić przed zbiorami płodów rolnych na jesieni.  
Pan Wiesław Zbroiński – jest problem z przejściem dla pieszych w Wiślinie, które 
jest naprawdę bardzo ważne dla wszystkich. ZDW zrobił co mógł, pan Wójt mówił 
też, że nie wiadomo czy będą na to pieniądze. Coś jednak trzeba wymyślić, bo ruch 
jest znowu coraz większy i nie ma jak przejść. Chciałbym się dowiedzieć czy jest 
szansa, że to w tym roku będzie zrobione?   
Członek Rady Sołeckiej Żuławka – wypowiedź nie została nagrana z powodu nie 
włączenia mikrofonu.  
Pan Adam Szpała – chciałbym nawiązać do wypowiedzi pani Burdziuk w sprawie 
Policji. Jest dużo takich sytuacji, że są wezwania do jakiś spraw, które można byłoby 
rozwiązać, a później jak coś się poważnego dzieje to trzeba czekać pół godziny czy 
więcej na jakąś reakcję. Wiem, że my też wspieramy finansowo Policję w Pruszczu i 
w związku z tym czy nie można było tu czegoś zmienić w podejściu, szczególnie, że 
zbliża się okres wakacyjny i dużo więcej rzeczy się dzieje na świeżym powietrzu, 
chociażby imprezy na które nikt nie ma zezwolenia i może być sytuacja, że nikt do 
takiego zdarzenia nie będzie mógł wyjechać? Czy my możemy mieć wpływ na to jako 
gmina lub przynajmniej zainterweniować?  
Pan Tadeusz Jałoszyński – w porządku obrad jest punkt „zapytania i wnioski 
sołeckie”, nie ma zaś punktu dotyczącego odpowiedzi, więc chciałbym wiedzieć kiedy 
pani Wójt nam odpowie? Chciałbym, żeby to było od razu. Czy otrzymam dziś 
odpowiedź?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – oczywiście, że tak, jak zwykle w punkcie 
„odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych”.  
 
Sesję Rady opuścił rany Jerzy Mik.  
 
IX. ROZPATRZENIE PROJEKTÓW UCHWAŁ W SPRAWIE: 
1. zmiany budżetu gminy na rok 2013 
Projekt uchwały odczytała M. Lica -  Skarbnik Gminy.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXII/38/2013 z 
dnia 11 czerwca 2013 r.  w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2013.  
 
2. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pruszcz Gdański  
Projekt uchwały odczytała M. Lica -  Skarbnik Gminy.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXII/39/2013 z 
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dnia 11 czerwca 2013 r.  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Pruszcz Gdański.  
 
3. wprowadzenia zmian w uchwale nr VIII/53/2011 Rady Gminy Pruszcz Gdański 
z dnia 12 lipca 2011 roku w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz 
określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu 
Projekt uchwały odczytała M. Lica -  Skarbnik Gminy.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXII/40/2013 z 
dnia 11 czerwca 2013 r.  w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale nr 
VIII/53/2011 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 12 lipca 2011 roku w sprawie 
emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i 
wykupu.  
 
4.zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury – Ośrodka Kultury, 
Sportu i Rekreacji Gminy Pruszcz Gdański z siedzibą w Cieplewie oraz 
Biblioteki Publicznej Gminy Pruszcz Gdański z siedzibą w Cieplewie 
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk -  Sekretarz Gminy.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
Pani Adriana Kubska – przy tego typu zmianach do mieszkańców gminy absolutnie 
trafiają takie hasła jak racjonalizacja wydatków, pomniejszenie kosztów zarządzania 
itd. To są rzeczywiście sprawy oczywiste, nie trzeba dużej znajomości ekonomii, 
żeby to zrozumieć. Chciałabym się natomiast upewnić odnośnie kadry, która obecnie 
pracuje w naszej bibliotece, która jest sprawdzona już pod nadzorem pana Klimka, 
czy ona ulegnie jakiejś zmianie czy w dalszym ciągu będziemy mogli liczyć na ich 
wiedzę i pracę?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – po przyjęciu tej uchwały bezpośrednim 
przełożonym nad instytucją będzie pan Grzegorz Cwaliński – dyrektor OKSiR, 
natomiast nic nie wskazuje na to, żeby jakiekolwiek zmiany kadrowe, mam tu na 
myśli obecnego pana dyrektora biblioteki, miały nastąpić, absolutnie nie ma takiego 
zamiaru. Myślę, że dzięki temu pan dyrektor będzie miał jeszcze więcej czasu, żeby 
jeszcze zaktywizować pracę tej placówki.  
Pan Mariusz Klimek – dyrektor Biblioteki – zapoznałem się z treścią uchwały, 
zdaję sobie sprawę z tego jaki jest stan prawny, natomiast napawa mnie niepokojem 
fakt tego rodzaju, że w zmianach organizacyjnych formalno – prawnych nie ma mowy 
o bibliotece, co oznacza, że państwo jako Rada Gminy wymazali istnienie instytucji, 
która w swoich tradycjach zakorzeniła się w gminie już po wojnie i spełniała wymogi 
formalno – organizacyjno – instytucjonalne. Mam pytanie: czy kwestia zawarcia w 
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sformułowaniach pod działalnością, którą zamierzacie teraz restrukturyzować, słowo 
„biblioteka” pojawi się w nowo sformułowanej instytucji samorządowej?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – nie bez powodu w tej uchwale zawarta jest 
informacja, że pójdzie ona do zaopiniowania do Krajowej Rady Biblioteki, 
Wojewódzkiej i Miejskiej Biblioteki, a także do Ministerstwa i po uzyskaniu takich 
opinii, jeśli wdrożymy w życie uchwałę wówczas na pewno pochylimy się nad nazwą. 
Myślę, że nawet nasze dotychczasowe intencje związane choćby z poprawą 
lokalową bibliotek, świadczą że dbamy o ten temat. Przypomnę, że wybudowaliśmy 
nową siedzibę biblioteki w Wiślinie, zmieniliśmy siedzibę biblioteki w Straszynie na 
dużo lepszą oraz wybudowaliśmy nowe pomieszczenia dla biblioteki w Cieplewie. 
Nie wyobrażamy sobie więc, żeby cokolwiek stało się z bibliotekami, one były, są i 
będą, a nad nazwą popracujemy po uzyskaniu stosownych opinii. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXII/41/2013 z 
dnia 11 czerwca 2013 r.  w sprawie zamiaru połączenia samorządowych 
instytucji kultury – Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji Gminy Pruszcz Gdański 
z siedzibą w Cieplewie oraz Biblioteki Publicznej Gminy Pruszcz Gdański z 
siedzibą w Cieplewie.  
 
5. udzielenia dotacji na prace konserwatorskie w kościele p.w. Podwyższenia 
Krzyża Świętego w Żuławie Wielkiej 
Projekt uchwały odczytał K. Miliński-  kierownik referatu.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXII/42/2013 z 
dnia 11 czerwca 2013 r.  w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie 
w kościele p.w. Podwyższenia Krzyża Świętego w Żuławie Wielkiej.  
 
6. uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
gminy Pruszcz Gdański – część wyżynna, fragmentu obrębu geodezyjnego 
Juszkowo ( miejscowość Wojanowo) 
Radnym został przedstawiony poprawiony tekst projektu uchwały wraz z 
załacznikami.  
Projekt uchwały odczytał K. Miliński-  kierownik referatu.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
 
Pani Adriana Kubska – prosiłabym o doprecyzowanie: dopuszczenie wybudowania 
stacji paliw – wiemy, że tam w bardzo bliskim sąsiedztwie znajduje się szkoła – czy 
projekt ustala minimalne odległości jakie muszą być zachowane od szkoły?  
Pan Krzysztof Miliński – plan miejscowy nie ustala takich odległości, to wynika z 
innych przepisów.  
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Pani Adriana Kubska – czy one wówczas wykluczają umiejscowienie jej zbyt 
blisko?  
Pan Krzysztof Miliński – nakazują zachowanie odpowiednich odległości. Poza tym 
przed wydaniem decyzji o pozwoleniu na budowę konieczne jest postępowanie o 
środowiskowych uwarunkowaniach realizacji inwestycji, gdzie ustala się wszelkie 
wymogi oraz raport oddziaływania na środowisko, z którego będzie wynikało jakie 
jest zagrożenie i wtedy dopiero wychodzi jakie odległości muszą być zachowane.  
Pan Zbigniew Demczuk – chciałbym się dowiedzieć co to znaczy 10 %? Czy jest to 
związane z kosztem zmiany planu zagospodarowania? 
Pan Krzysztof Miliński – ponieważ teren do tej pory był terenem rolniczym, z chwilą 
zmiany planu następuje zmiana przeznaczenia, w związku z czym następuje wzrost 
wartości tej nieruchomości. Jeżeli w ciągu 5 lat od uchwalenia planu właściciel 
sprzeda ten teren, to gmina jest zobowiązana naliczyć opłatę tzw. rentę planistyczną. 
Od różnicy wzrostu wartości pomiędzy gruntem rolnym a tą nową wartością  - opłata 
wynosi 10 %. Na dzień dzisiejszy renta planistyczna obowiązuje przez 5 lat od daty 
zmiany planu zagospodarowania. Jeżeli właściciel będzie dzielił ten teren, to jest 
jeszcze wtedy opłata adiacencka z tytułu wzrostu wartości nieruchomości na skutek 
podziału. Ta opłata obowiązuje cały czas, nie ma terminu ograniczającego. Sam 
podział nieruchomości powoduje jednak nieznaczny wzrost wartości rzędu kilku 
złotych na m², natomiast sama zmiana funkcji z rolniczej na budowlaną powoduje 
kilkunastokrotne zwiększenie wartości.  
Pan Zbigniew Demczuk – moje pytanie nie jest już teraz w kontekście tej uchwały, 
ale tego co mówiłem w interpelacjach – budowie wytwórni mas bitumicznych.  W 
projekcie uchwały jest napisane, że „przedsięwzięcia mogące potencjalnie znacząco 
oddziaływać na środowisko …”. Przejrzałem w tej sprawie rozporządzenie Rady 
Ministrów z dnia 9 listopada 2010 r. i tam wyczytałem, że jest zakaz budowy mas 
bitumicznych. Nie wiem czy rozporządzenie było brane pod uwagę jak był 
sporządzany plan czy zmiana do niego w 2011 r. ?  
Pan Krzysztof Miliński – plan był sporządzany w 2005 roku, a później było tylko 
studium, nie plan. Jeżeli będzie robiony nowy plan, a dobiega końca procedura 
uchwalenia planu dla Wiślinki i Bogatki, to oczywiście jest robiony w świetle tych 
przepisów, o których pan mówi.  
Pan Zbigniew Demczuk – rozumiem, tylko mi chodzi o tą wytwórnią mas w 
Przejazdowie. Czy nie można byłoby z tych przepisów jakoś skorzystać?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – plan, który obowiązuje w tej chwili w 
Przejazdowie był opracowywany od 2001 roku. Tam funkcję, jaką właściciele gruntów 
określili dla nich to jest PSB – czyli przemysłowa. Padł taki wniosek na spotkaniu w 
Przejazdowie, żeby zmienić funkcję planu z przemysłowej na inną. Trzeba tylko 
pamiętać, że jeżeli zmienimy funkcję planu na mniej korzystną dla właścicieli to 
gmina może być pozwana o odszkodowania znacznej wartości. My generalnie ten 
plan zmieniamy na wniosek właścicieli, sporadycznie nie zgadzamy się z jakimś 
wnioskiem. Oczywiście nikt z nas nie mógł przewidzieć, że będą tego typu sytuacje, 
natomiast te przepisy, które chciał pan żeby w tym planie zacytowano, weszły w roku 
2009, gdzie procedura planu Przejazdowa zaczęła się w 2001 roku i pewne rzeczy 
są już niemożliwe do wprowadzenia. Takie wnioski, żeby teraz zmieniać zapisy 
planu, bo jakaś inwestycja nam się bardzo nie podoba, z resztą słusznie są daleko 
idące. W tych sprawach trzeba postępować bardzo ostrożnie, bo za tym mogą pójść 
bardzo duże odszkodowania.  
Pan Krzysztof Miliński – jeżeli teren jest przemysłowy, to zlokalizowanie takiej 
inwestycji nie powoduje obniżenia wartości przyległych gruntów. Wpierw trzeba 
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udowodnić, że takie obniżenie wystąpiło, a na terenach przemysłowych jeżeli 
zlokalizowana jest inwestycja przemysłowa, a o takiej mówimy, to nie ma mowy o 
obniżeniu wartości.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXII/43/2013 z 
dnia 11 czerwca 2013 r.  w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Pruszcz Gdański – część wyżynna, 
fragmentu obrębu geodezyjnego Juszkowo ( miejscowość Wojanowo). 
 
7. przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodzin w Gminie Pruszcz 
Gdański na lata 2013-2015 
Projekt uchwały odczytała E. Dymek-  kierownik GOPS.  
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXII/44/2013 z 
dnia 11 czerwca 2013 r.  w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania 
Rodzin w Gminie Pruszcz Gdański na lata 2013-2015.  
 
8. trybu, sposobu i terminu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 
przedszkoli oraz innych form wychowania przedszkolnego działających na 
terenie Gminy Pruszcz Gdański oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 
wykorzystania 
Projekt uchwały odczytała L. Gitler-  pracownik merytoryczny.  
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Pani Adriana Kubska – § 6 pkt. 2 dotyczy uczniów nie będących mieszkańcami, jest 
tu opisany tryb potwierdzenia zameldowania itd. – rozumiem, że  mieszkaniec innej 
gminy jest objęty takimi samymi dotacjami jak mieszkaniec? 
Pani Lidia Gitler – tak.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXII/45/2013 z 
dnia 11 czerwca 2013 r.  w sprawie trybu, sposobu i terminu udzielania i 
rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli oraz innych form 
wychowania przedszkolnego działających na terenie Gminy Pruszcz Gdański 
oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania.  
 
9. zmiany uchwały na XVI/15/2008 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 19 
lutego 2008 w sprawie zasad dzierżawy nieruchomości gruntowych 
niezabudowanych stanowiących własność Gminy Pruszcz Gdański  
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Projekt uchwały odczytał Ł. Jurgielewicz-  pracownik merytoryczny. 
 
Pani Adriana Kubska – rozumiem, że nie możemy określić minimalnych stawek?  
Pan Robert Dargiewicz – radca prawny – tak.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXII/45/2013 z 
dnia 11 czerwca 2013 r.  w sprawie zmiany uchwały na XVI/15/2008 Rady Gminy 
Pruszcz Gdański z dnia 19 lutego 2008 w sprawie zasad dzierżawy 
nieruchomości gruntowych niezabudowanych stanowiących własność Gminy 
Pruszcz Gdański.  
 
X. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – pan Mik – to jest niezwykle ważna kwestia, 
jeżeli chodzi o śmieci, a mianowicie ogłosiliśmy przetarg, który dotyczy części całej 
gospodarki odbierania odpadów. Jest to tylko część, bo jest to kwota naliczona przez 
firmę, która odbiera i wywozi odpady. Natomiast proszę, żebyśmy pamiętali wszyscy, 
że na cenę odbieranych odpadów składa się: zatrudnienie pracowników na potrzebę 
obsługi tego systemu – u nas będą to dwie osoby ( do tej pory była jedna, bo nie 
chcieliśmy generować kosztów, ale teraz dojdzie już rozliczanie i prowadzenie 
dokumentacji, więc musi być druga osoba), prowadzenie punktu selektywnej zbiórki 
odpadów oraz koszty związane z egzekucją oraz całą korespondencją. Tak jak nam 
udało się wpasować w ten system, udało się niewielu samorządom. Niektórzy 
przyjmowali dosyć wysoką stawkę, żeby potem ewentualnie ją obniżyć i powiedzieć, 
że została ona obniżona specjalnie dla mieszkańców. Mimo tak szerokiej akcji 
związanej ze zbieraniem deklaracji, nadal do dziś nie wpłynęło ich 1200 sztuk, czyli 
mamy już 25 tys. zł dodatkowo wydanych, ponieważ około takiej kwoty będzie nas 
kosztowała korespondencja. Gdybyśmy dziś teoretycznie mogli sobie pozwolić na 
obniżenie o 1 gr. czy 2 gr. w stosunku do m² ( bo o większych kwotach nie można 
mówić) to trzeba byłoby zebrać nowe deklaracje od wszystkich osób i powstałoby 
wtedy znowu niezadowolenie ze strony mieszkańców, że robimy obniżkę np. o 1 zł w 
skali miesiąca, a musi on składać nową deklarację. W związku z tym nasza 
propozycja jest taka, żebyśmy spokojnie uruchomili ten punkt, ruszyli z całym 
systemem i zaobserwowali jak to nam wyjdzie. Dziś nie za bardzo da się 
przeprowadzić dyskusję o tym czy nasza metoda jest lepsza czy grosza, ponieważ 
tam gdzie wprowadzono metodę osobową nagle „ubywa” w dużym tempie 
mieszkańców. W Poznaniu zniknęło nagle 100 tys. ludzi, ponieważ w deklaracjach 
mieszkańcy nie wpisują osób zamieszkałych tylko zameldowanych, a dodatkowo 
składają jeszcze oświadczenia, że np. mimo zameldowania 4 osób, 3 z nich są za 
granicą. Także twierdzę, że my poszliśmy w naszej sytuacji w najlepszą metodę, 
chociaż u nas też nie odbywa się to bez problemów i wpływa nam cały szereg 
oświadczeń, że budynek jest niezamieszkały. W związku z tym my też 
przyjmowaliśmy do kalkulacji: wartość należności  z tytułu wywożonych śmieci, 
ogólna powierzchnia mieszkaniowa na terenie gminy, podzieliliśmy kwotę przez 
powierzchnię i wyszła nam taka stawka, jaką przyjęliśmy. Jeżeli teraz okaże się, że 
część powierzchni na której mieszkańcy powinni mieszkać np. 20 % stoi pusta to 
będziemy w trudnej sytuacji, żeby ten budżet spiąć. Stąd moja uprzejma prośba, 
żebyście przekazywali państwo informacje mieszkańcom, że sam przetarg to nie jest 
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100 % kosztów związanych z obsługą tego systemu. Więc tak jak w gminach, gdzie 
wybrano metodę osobową zaczyna ubywać mieszkańców, tak u nas zaczyna ubywać 
powierzchni zamieszkałych. Oczywiście kwestia gospodarstw jednoosobowych na 
pewno będzie powracała. Mówiłam też na posiedzeniu komisji, że 17 % gospodarstw 
na terenie gminy to są gospodarstwa jednoosobowe, przy czym to nie znaczy, że 
wszystkie osoby samotne mieszkają w domach jednorodzinnych, bo to są również 
małe i średnie mieszkania. Jeżeli by miała toczyć się dyskusja, to na pewno o 
osobach, które same zamieszkują w tych największych budynkach. Natomiast tak jak 
mówię, żadna metoda nie jest metodą, która oddawałaby stan faktyczny, chyba że 
wszyscy byliby uczciwi.  
Od 17 czerwca firma, która wygrała przetarg rusza w teren, do mieszkańców trafi 
gazeta z ulotką informacyjną. Także nasze działania nabierają tempa, tak żebyśmy 
od 1 lipca byli w pełni przygotowani.  
pan Demczuk – wytwórnia mas bitumicznych – trochę już o tym powiedzieliśmy. 
Tam, gdzie w planie zagospodarowania jest funkcja przemysłowa to tego typu 
działalność jak np. produkcja, składy są przewidziane. My jesteśmy w stałym 
kontakcie w tej sprawie z panem radnym i sołtysem. Po raz pierwszy w historii naszej 
gminy, zrobiliśmy na nasz koszt kontr-raport do raportu sporządzonego przez firmę, 
żeby udowodnić, że z pewnymi danymi się nie zgadzamy. Na wójcie ciąży obowiązek 
wydania ostatecznej decyzji środowiskowej, która nie jest swobodnym uznaniem 
wójta. Dostaliśmy od państwa uwagi do tego raportu, również zleconego przez nas i 
te osoby, które go przygotowywały ustosunkują się do tego. Ogólnie rzecz biorąc 
decyzji nie można wydać na podstawie tego czy wójtowi się coś podoba czy nie, tylko 
na podstawie analizy wszystkich dokumentów. Oczywiście będziemy cały czas na 
bieżąco się z państwem kontaktować, też uważamy, że w Przejazdowie dzieje się już 
w tym temacie za dużo. My robimy wszystko, żeby uchronić państwa przed tą 
inwestycją, bo nie za wszelką cenę pieniądze mają się tylko liczyć.  
Koszenie dróg dawnej drogi krajowej – wszystko wskazuje na to, że w III kwartale 
tego roku jednak decyzja Urzędu Marszałkowskiego będzie taka, że przejmą tę drogę 
jako wojewódzką. Jeśli tak będzie, to mamy duży kłopot z głowy, a jeżeli nie przejmą 
to rzeczywiście w przyszłorocznym budżecie trzeba się będzie pochylić nad dużo 
większymi środkami. Słyszeliśmy też takie komentarze, że jak gmina przejęła tę 
drogę to jest ona byle jak utrzymana, a jak była drogą krajową to było o wiele lepiej. 
Oczywiście, że tak jest i żeby to podawać jako sensacyjne wydarzenie to trzeba 
chyba nie mieć pojęcia jak się mają sprawy w rzeczywistości. Nigdy w życiu nie 
utrzymamy żadnej drogi w standardzie drogi krajowej, bo gdybyśmy chcieli ją 
utrzymać w takim standardzie to musielibyśmy na nią wydać tyle pieniędzy ile na 
połowę wszystkich pozostałych dróg gminnych, bo kosztuje to 1 000 zł za km. Jeżeli 
nasi decydenci uznali, że może to być droga gminna, to my ją utrzymywaliśmy 
właśnie w  takim standardzie.  
Ogrzewanie w szkole – na sezon grzewczy inwestycja będzie gotowa, także 
odpadnie nam płacenie za olej z czego bardzo się cieszymy.  
pan Wysocki – krzaki przy Czarnej Łasze – napiszemy w tym temacie po raz kolejny.  
Przystanek w Dziewięciu Włókach – mieliśmy w tej sprawie już spotkanie, ale też 
zrobimy kolejne, gdzie zaprosimy również państwa, żebyście państwo wiedzieli, że to 
nie jest nasza bezczynność czy brak inicjatywy. Może państwa argumenty w jakiś 
sposób przekonają Wojewódzki Zarząd Dróg.  
Nasypanie gruzu na poszerzenie ul. Jesionowej – rozmawialiśmy o tym wczoraj. Tam 
może być problem, że nie dostaniemy zgody na wycięcie jesionu. W tym temacie 
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decyzję wydaje Starosta. Będziemy się nad tym zastanawiali. Tam potrzeba jest 
ogromna ilość gruzu, bo jest bardzo duże obniżenie.  
Wynagrodzenie dla osób, które coś robią we wsi – chciałam państwu przypomnieć, 
że państwo w ramach funduszy sołeckich, może niezbyt okazałych, ale zawsze jest 
to 3 500 zł, możecie zakupić np. paliwo czy zawrzeć taką umowę z mieszkańcem, 
który kosi. My też gdybyśmy chcieli wszystko idealnie okosić, ale też bez przesady, 
owady muszą mieć jakieś miejsce, to musielibyśmy tę kwotę, którą mamy 
przeznaczoną pomnożyć razy 10. Przypomnę, że w związku z tym, że zmieniła się 
ustawa o zamówieniach publicznych to musieliśmy się nieco inaczej przygotować do 
koszenia, ale też i do napraw cząstkowych i innych robót, stąd też w tym roku trochę 
później się to zaczęło. Nie ma już pana Czerwińskiego, ale jak spotykamy się z 
państwem sołtysami, to omawiamy na bieżąco wszystkie sprawy, ale prośba do 
wszystkich sołtysów, żeby zwrócili uwagę jak robią odbiór okaszania. Standardy jakie 
mają być zachowane przy koszeniu każdy z państwa zna. Jeżeli my pana Jarugę 
mamy wysyłać na kontrolę do 31 miejscowości, to musielibyśmy zatrudnić jeszcze 
jednego pracownika. Jeżeli sołtys wie, że w jego miejscowości jest koszenie to 
myślę, że nie jest dużym kłopotem zwrócić na to uwagę. Jeżeli zaś odmówi nam 
pomocy, to wtedy ktoś to sprawdzi np. ja czy pan wójt jadąc w teren lub pan Jaruga. 
Jestem trochę zdziwiona, że to jest aż taki problem, tym bardziej że w Żuławce jest 
chyba 8 członków Rady Sołeckiej na 80 mieszkańców, więc naprawdę można byłoby 
sobie spokojnie dać radę. Niedługo będziemy robili projekt budżetu na kolejny rok i 
zobaczymy znowu, że może gdybyśmy mieli budżet w wysokości 200 mln. zł to udało 
by się spełnić wszystkie oczekiwania.  
Z tego wyjazdu z Opola, w którym uczestniczyliśmy też się nam nasuwa kilka 
różnych pomysłów i będziemy też wnioskować do państwa o umieszczenie w 
przyszłorocznym budżecie takiego funduszu grantowego czyli, że ogłosimy konkurs 
na różne pomysły naszych sołectw, oprócz zwyczajowego funduszu sołeckiego. 
Możemy zróżnicować ich wartość np. od 3 do 7 tysięcy złotych. Sołectwa, które będą 
chciały i pokażą, że mają jakiś pomysł dla swojej miejscowości, dostaną takie granty i 
myślę, że to będzie bardzo zachęcająca inicjatywa dla mieszkańców. Na wszystko 
jeszcze pieniędzy nam nie wystarczy, ale możemy dużo zrobić różnymi mniejszymi 
inicjatywami.  
pani Kubska – wzrost aktywności – oczywiście musimy coś z tym zrobić. Wydział 
komunikacji – zapytamy w tej sprawie w Starostwie.  
pan Szpała – roślinność dla mieszkańców – oczywiście, tylko trzeba ustalić jaki 
rodzaj i jaka skala, także będziemy rozmawiali.  
ul. Ukośna w Rekcinie – zajmiemy się tą sprawą.  
Praca Straży Gminnej w weekendy – komendant zrobi takie przesunięcia myślę, że 
na sobotnie i niedzielne popołudnia. Padło też tu sformułowanie „do późnych godzin 
nocnych” – dłużej jak do  godz. 22 tych pracowników też trzymać nie możemy. Na 
pewno zrobimy jeszcze spotkanie z panem komendantem, co zrobić jeżeli jest 
wykonywany telefon w sprawie interwencji, to żeby to połączenie jednak uzyskać. 
Może pan komendant będzie tak uprzejmy, że da nam jakiś jeden numer komórkowy, 
że gdyby była naprawdę wyjątkowa sytuacja, to żeby jakoś tą komunikację utrzymać.  
Straszyn – droga przy sklepie Lidl – przy projektowaniu układów drogowych muszą 
być zachowane pewne parametry. Jeżeli nachylenie terenu przekracza 6% to taka 
schodnia musi być wykonana, przykładem niech będzie ul. Jana Pawła II, gdzie jest 
tych schodów jest mnóstwo, ale nikt by nie odebrał drogi, która byłaby zbudowana z 
taką pochyłością, ponieważ zdecydowanie jest to bardziej niebezpieczne niż to co 
jest aktualnie robione.  
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Koszenie ul. Starogardzkiej w Straszynie- to jest droga wojewódzka więc ZDW 
powinien to wykonać. Nie będziemy robili za innych, my odpowiadamy za stan dróg 
gminnych, każdy ma na to środki.  
Nie ma sołtysa z Rusocina, ale chciałam powiedzieć, że czasami nie potrzebna jest 
taka nerwowość, bo my jesteśmy do państwa dyspozycji zawsze. Na zebraniu 
wiejskim w Rusocinie mieliśmy okazję zaobserwować, że mieszkańcy bardzo chcieli 
ten chodnik, o którym na sesji była taka nerwowa dyskusja. Więc negowanie i 
mówienie, żeby pieniądze przeznaczyć na co innego, kiedy mieszkańcy chcą takiej 
inwestycji i na nią czekają od kilku lat, nie wiem jaki ma sens.   
Drugi etap budowy dróg osiedlowych – w tym roku będzie przetarg, mamy na to 
zarezerwowane 100 tys. zł w budżecie tegorocznym i w WPI na przyszły rok, także w 
tym roku na pewno będzie przetarg. Natomiast jeżeli chodzi o tego pana, o którego 
pytał pan sołtys, to w najbliższym czasie się spotkamy, bo zebraliśmy już stosowne 
dokumenty potrzebne nam do prowadzenia rozmów.  
Pan Wicewójt Andrzej Bożyk – jeżeli chodzi o szczegóły spotkania z PKP, to w 
sprawie chodnika, który w pierwotnym projekcie był wzdłuż ul. Przemysłowej, PKP 
złożyło taką propozycję do gminy, że sfinansuje to w 60 % ,a żeby gmina dołożyła 
resztę środków. Taki projekt porozumienia został przesłany do Komisji Rolnictwa 
celem wydania stosownej opinii. Jeżeli opinia będzie pozytywna to trafi to zapewne 
pod obrady Rady Gminy. Szacowany łączny koszt inwestorski to ok. 250 tys. zł, czyli 
my musielibyśmy zapłacić, jeżeli taka suma by pozostała ok. 80-90 tys. zł.  
Natomiast oświetlenie PKP potwierdziło, że będzie wykonywać przyłącze do tego 
zakresu wykonanego i w momencie kiedy już je wykona, wtedy będziemy 
przekazywać oświetlenie, żeby gmina podpisała umowę na dostawę energii. Termin 
to 2014 rok.  
Naprawa ul. Nad Potokiem w Wojanowie – wykonawca jest już zaproszony na 
przegląd, więc myślę, że w dość szybkim terminie będzie to robione.  
Pani Jadwiga Byczyńska – przedwczoraj była okoszona droga i tam gdzie jest 
przejście ścieżki rowerowej przez jezdnię tej widoczności nie ma, bo tam są chwasty, 
a miało to być dość bezpieczne miejsce. Dlaczego jest przyjęta taka zasada, że jest 
zostawiany nie okoszony ok. 1 metr drogi?  
Pan Wicewójt Andrzej Bożyk – jeżeli są tereny na których tuż obok występuje rów, 
to nawet jeżeli kosiarka będzie długa to nie załamie się i nie skosi poniżej. Musi być 
inny rodzaj kosiarki do tego. Ale jeżeli mamy kosić, tak jak pan radny mówił o 
okolicach drogi nr 7, cały pas drogowy, to liczmy się z tym, że  musimy wszystkie 
drogi objąć tą samą procedurą i na razie kosimy w ten sposób z dostępnymi na to 
środkami.  
Pan Wiesław Zbroiński – może pan Przewodniczący ustaliłby jakieś zasady 
wypowiedzi na sesjach, bo okaże się niedługo, że 8 członków Rady Sołeckiej będzie 
zabierać głos na sesji, każdy w swojej indywidualnej sprawie. Pan, który był dziś jako 
członek Rady Żuławki, był wcześniej dwa razy na spotkaniu sołtysów i akurat na tym 
ostatnim też. To, że nie przekazał sołtysowi wiadomości to nie jest nasza wina, niech 
dogadają się między sobą. Bo niedługo dojdzie do sytuacji, że sprawy sołeckie zajmą 
godzinę lub dwie, a my robimy po to spotkania sołtysów co miesiąc, żeby tam 
wszystkie sprawy załatwić. Może należałoby ograniczyć wypowiedzi, jeżeli widać, że 
na sali znajduje się np. sołtys i podsołtys z tej samej miejscowości do udzielania 
głosu tylko sołtysowi. Też już się radziłem tej sprawie Sekretarz gminy, bo podobne 
sytuacje dzieją się na spotkaniu sołtysów.  
Druga rzecz to rajd samochodowy. Wczoraj oglądałem całą relację z tego rajdu, w 
tym na parkingu w Wiślinie. Jeden samochód ruszył z piskiem opon i drugi na sam 
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koniec zrobił jedno okrążenie na tzw. „paleniu opon”, ale jest to też esencja rajdów 
samochodowych, żeby też to obejrzeć. Uczestnicy zostali wyrzuceni z parkingu w 
Wiślnie przez panią sołtys oraz księdza. Trochę nie ładnie to wyszło. Można było im 
nawet zaproponować kawę, bo jednocześnie miał być festyn dla dzieci w tym czasie. 
To byli ludzie z całej Polski, pięknymi starymi samochodami. Tego wydarzenia nie 
trzeba było nigdzie zgłaszać, bo to nie jest prywatny parking księdza czy sołtysa. O 
17 zaczynała się tam inna impreza, ale oni skończyli właśnie przed 17. Jak my się 
będziemy tak zamykać to nikt do nas nie przyjedzie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – trudno jest ocenić kto w jakiej 
sprawie chce zabrać głos. Jeżeli zgłasza się do wypowiedzi, to trudno, żebym 
wcześniej mówił, że nie udzielę głosu.  Należy po prostu uczulić państwa sołtysów na 
spotkaniu, które cyklicznie odbywa się co miesiąc, żeby sprawy, które są tam 
omawiane, nie były powielane na sesji, bo nie jest to jej główny punkt. Najważniejszą 
częścią sesji jest podejmowanie uchwał i na tym trzeba się najbardziej skupić i na to 
poświęcić czas. Może przyjdę na kolejne spotkanie z sołtysami i przekażę ten 
wniosek.  
 
XI. WOLNE WNIOSKI. 
Nie zgłoszono.  
 
XII. ZAKOŃCZENIE SESJI RADY GMINY.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski - w wyniku wyczerpania porządku 
obrad stwierdzam, że XXXII Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VI Kadencji została 
zakończona. 
XXXII Sesja Rady Gminy zakończyła się o godzinie 13.30.  
 
Protokołowała: 
Anna Klonkowska 
Protokół został przyjęty na XXXIII Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański w dniu 16 lipca  
2013 r.  
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